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Opsamling på evaluering i arbejdsgrupperne: 
 
NATUR OG MILJØ 
 
1. Hvordan afspejles lokaludvalgets formål og rolle i projekterne? (formålsparagraffen for 

Vanløse Lokaludvalg – dit bindeled vedhæftet) 
Vi synes generelt, at vi lever op til formålsparagraffen i vores projekter.  
Alle de projekter Natur- og Miljøgruppen laver formidler viden om natur og miljø til bydelens 
borgere og opfylder dermed bindeledsfunktionen og det særlige ansvar, lokaludvalget har for at 
varetage miljøopgaven.  
Når lokaludvalget afgiver høringssvar, opfylder det også bindeledsfunktionen. Et eksempel kunne 
være den nyligt overståede spørgeundersøgelse om parkeringszoner, hvor vi anvendte 
borgerpanelet.  

 
2. Hvordan afspejles bydelsplanen i lokaludvalgets projekter (liste over projekter i 2017 og 

bydelsplanerne vedhæftet) 
Det fremgår af en oversigt i den nye bydelsplan, at vi har gennemført 20% af projekterne fra den 
forrige bydelsplan, vi har delvist gennemført 27% af projekterne, 13% er af den ene eller den 
anden årsag ikke længere aktuelle og 40% af projekterne har vi ikke gennemført. Af de 40% er der 
dog en del af projekterne, som vi nu kan arbejde videre med, fordi kommunen ligeledes er kommet 
videre med dens planer og tiltag. 

 
Lokaludvalget har dog også i den forgangne periode arbejdet med og gennemført en del projekter, 
som ikke er beskrevet i den forrige bydelsplan. 

 
3. Forslag til overlevering af bydelsplanen til det nye lokaludvalg 

Det er vigtigt ikke at lægge for hårdt ud, når bydelsplanprojekterne skal overleveres til det nye 
lokaludvalg. Der er meget at sætte sig ind i som nyt lokaludvalgsmedlem, og en bydelsplan vil 
hurtigt kunne drukne i den massive mængde information, man får som nyt medlem.  

 
Vi foreslår, at man uddeler bydelsplanen til alle nye medlemmer og giver dem god tid til at læse 
den igennem. Efterfølgende inviteres de til et dialogmøde om kun bydelsplanen. Der skal ikke være 
udarbejdet et program på forhånd, men rammerne skal selvfølgelig være der.  
Hovedformålet med et dialogmøde er, at der vil være rig mulighed for dels at blive introduceret til 
de forskellige bydelsplanprojekter, men også til arbejdsgrupperne og arbejdet i arbejdsgrupperne. 
Begge dele med fokus på samarbejde og sammenhæng. 

 
 

4. Evt. løsningsforslag på de udfordringer arbejdsgrupperne allerede har nævnt på seminaret. 
Af de udfordringer der blev nævnt på evalueringsmødet den 2. november, talte denne 
arbejdsgruppe om løsningsforslag til følgende udfordringer: 

 
At samarbejde på tværs af arbejdsgrupperne er svært 
Løsningsforslag: 

 Brug mere tid på punktet ”Nyt fra arbejdsgrupperne” på lokaludvalgsmøderne. På den måde 
får det enkelte medlem et bedre og større overblik over de enkelte arbejdsgrupper/ad-hoc 
gruppers arbejde, og kan bedre forholde sig til, om det er noget, der ville være interessant for 
både den enkelte, men også for de forskellige arbejdsgrupper at deltage og engagere sig i.  

 Hold flere møder hvor det er dialogen der er i fokus.  
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Manglende kendskab til lokaludvalgets arbejdsgrupper 
Løsningsforslag: 

 Vi skal være bedre til at gøre opmærksom på, at det er lokaludvalget der er afsender på de 
enkelte projekter. Særligt ved samarbejdsprojekter. 

 Vi skal være bedre til opsøgende borgerdialog ved lokaludvalgsprojekter. 

 Vi skal bruge hjemmesiden mere og bedre til at give den enkelte borger overblik over, hvad det 
er lokaludvalget laver og dermed også, hvordan man kan engagere sig.  

 
Der mangler flere borgere ude fra/fra lokalområdet i arbejdsgrupperne 
Løsningsforslag: 

 Benyt omtalen i lokalaviserne til at annoncere med, at det er muligt for frivillige at deltage og 
engagere sig i de enkelte lokaludvalgsprojekter. 

 Benyt lokaludvalgets nyhedsbrev til at rekruttere frivillige til de enkelte arrangementer og 
projekter. 

 Benyt Facebook og/eller Instagram til at rekruttere frivillige til de enkelte arrangementer og 
projekter. 

 
 

 
SOCIAL OG SUNDHED 
 
1. Hvordan afspejles lokaludvalgets formål og rolle i projekterne? (formålsparagraffen for 

Vanløse Lokaludvalg – dit bindeled vedhæftet) 
Man tænker nok ikke så meget i formål når man laver og udvikler projekterne i arbejdsgruppen. 
Man gør det nok mere for at få en bedre bydel. Arbejdsgruppen synes at LU skal gå forrest og vise 
at vi f.eks. godt kan bespise de udsatte. Vi skal også være synlige i bydelen. Men er vi gode nok til at 
gøre opmærksomme på vores eksistens? Der er nok mange, som ikke aner hvad Vanløse 
Lokaludvalg er og gør.  
Vi er nok ikke så gode til at kommunikere essensen af vanløseborgeres synspunkter til BR. 
Gruppen bør være mere opmærksomme på, hvad der bliver vedtaget i BR og lavet af kampagner og 
så videreformidle det til borgerne.  
I forhold til borgerinddragelse kan vi blive bedre. Man kunne f.eks. invitere borgere med til en ad 
hoc gruppe ved specifikke projekter, f.eks. ifm. Ønsketræet, hvor der kom mange borgerønsker til 
udvikling af bydelen. 

 
2. Hvordan afspejles Bydelsplanen i lokaludvalgets projekter (liste over projekter i 2017 og 

bydelsplanerne vedhæftet) 
Der har ikke rigtig været nogen projekter i 2017, som afspejler bydelsplanen. Der har dog været et 
enkelt arrangement: Vi spiser sammen, som afspejler Indsatsen mod ensomhed i bydelsplanen. 
Arbejdsgruppen vil gerne fokusere på indsats mod ensomhed jf. bydelsplanen. 

 
3. Forslag til overlevering af Bydelsplanen til det nye lokaludvalg 

Indsatsen mod ensomhed: Det første møde i arbejdsgruppen kunne man snakke bydelsplan og 
introducere til, hvad man har arbejdet med, hvad der virker og hvad man rigtig godt kunne tænke 
sig at arbejde videre med = tale for sin syge moster.  Forslag om samarbejde med Gitte om 
fællesspisning og andre arrangementer rettet mod udsatte og ensomme. 

 
4. Evt. løsningsforslag på de udfordringer arbejdsgrupperne allerede har nævnt på seminaret. 
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Mangel på frivillige: Man kunne invitere borgere med til projekter/ad hoc grupper, ved projekter, 
som borgere har givet ønske om/vist interesse i. Man kunne få lokalaviserne til at skrive om 
muligheden for at være med til et projekt, for at synliggøre muligheden for indflydelse. 
 
Der er i arbejdsgruppen et ønske om, at de politiske valgte er mere aktive i arbejdsgrupperne.  

 
 

 
KULTUR OG IDRÆT 
 
1. Hvad får I ud af at sidde i arbejdsgrupper (det blev meget med udgangspunkt i K&I og hvad 

der kan gøres bedre)? 

 Generel enighed i, hvad der blev nævnt til evalueringsseminaret.  

 K&I er meget projektorienteret, men måske skal vi snakke mere kulturpolitik? 

 Til tider kan der være mange gentagelser i forhold til dagordenspunkter (orientering fra 
projekter). 

 Arbejdsgruppen skal skabe bedre grundlag for generering af nye idéer/projekter, da det ofte er 
de samme projekter, gruppen beskæftiger sig med.  

 Gruppen skal arbejde med at være mere synlige blandt andre kulturaktører.  

 Arbejdsgruppen skal være bedre til at inddrage borgere i gruppens arbejde.  
 
 
2. Hvilken rolle har lokaludvalget med sine projekter, og lever de op til formålsparagraffen 

(se vedlagt bilag).  

 Bindeled mellem borger og BR 

 Borgerinddragelse er alfa omega i lokaludvalgets projekter. Men det er samtidig også en svær 
kunst, der bestræbes, men ikke lykkes hver gang.  

 
3. Hvilke råd kan gives videre til det nye LU angående projekter. 

 Man skal nøje overveje, hvorvidt der er nok tilslutning/hænder bag projektet fra start. 

 Alle fra LU skal inddrages – gerne på tværs arbejdsgrupperne.  
 
 
4. Hvordan overleveres Kultur og Idræts projekter i bydelsplanen til det nye LU? Og hvordan 

kan man arbejde videre med det – eksempelvis Helga Larsens Plads? 

 Helga Larsens Plads skal prioriteres i overleveringen.  

 Dialogmøder med det nye lokaludvalg  

 Det er også vigtigt at holde gryderne i kog omkring planerne for Helga Larsens Plads bl.a. ved 
at holde aktiviteter på pladsen. 

 
 
 

TRAFIK OG PLAN 
 

1. Hvordan afspejles lokaludvalgets formål og rolle i projekterne? 
(formålsparagraffen for Vanløse Lokaludvalg – dit bindeled vedhæftet) 
Projekterne afspejler i høj grad de enkelte medlemmers engagement.  
Projekterne er netværksdannende, og det understøtter det grundlæggende formål med 
puljemidlerne. 
 



  14. december 2017 

2. Hvordan afspejles Bydelsplanen i lokaludvalgets projekter (liste over projekter i 2017 
og bydelsplanerne vedhæftet) 
Denne Bydelsplan er ikke så projektorienteret som den sidste, men i forbindelse med 
gennemførsel af LU projekterne, er der løbende anledning til at drøfte Bydelsplanen med 
borgerne. 

 
3. Forslag til overlevering af Bydelsplanen til det nye lokaludvalg 

Vigtigt at få prioriteterne fra bydelsplanen nævnt/taget i betragtning i forbindelse med 
høringssvar. 
 

4. Evt. løsningsforslag på de udfordringer arbejdsgrupperne allerede har nævnt på 
seminaret. 
Arbejdsgruppen kan måske arbejde mere pro-aktivt, men det er også en styrke at flere sidder i 
andre arbejdsgrupper og derfor kan dække bredt, hvilket er vigtigt i fht. At kunne levere 
høringssvar der afspejler hele lokaludvalget bredt. 
 

 
 


